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PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  extraordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu Mureş  din data de  19  septembrie  2016 

 

 

 

La şedinţă sunt prezenţi toţi cei 23 consilieri locali.  

Dl. consilier Bakos: - stimaţi colegi, declar deschise lucrările şedinţei 

extraordinare a Consiliului local din data de 30 august 2016, convocată la iniţiativa 

grupului de consilieri locali UDMR, având ca scop un singur punct pe ordinea de zi – 

nominalizarea persoanelor din Consiliul local pentru a face parte din consiliile de 

administraţie ale unităţilor de învăţământ. 

Înainte de a supune la vot ordinea de zi, vreau să vă spun că procesul-verbal al 

şedinţei din data de 30 august 2016 pe care l-am primit şi prin email, se află în dosar pe 

masă, avem o informare în acest sens de la dl. secretar. Vă rog să luaţi act de acest lucru, 

de acest proces verbal, sper că l-aţi citit, dacă sunt nereguli vă rog să le semnalaţi. 

De asemenea, avem două informări, nu trebuie să votăm despre acest lucru. 

Este vorba despre o informare de la Direcţia Arhitect şef şi o altă informare de la 

Direcţia Juridică privind o sentinţă. Vă rog să le parcurgeţi, în mod sigur sunt documente 

importante despre care am fost informaţi de către aceste direcţii.  

Înainte să votăm ordinea de zi, fiind totuşi o şedinţă a Consiliului local, vă 

întreb dacă cineva doreşte să ia cuvântul. 

D-na consilier Benedek: - bună ziua, domnule preşedinte, stimaţi colegi, 

pentru că astăzi urmează să dezbatem o problemă de foarte mare importanţă pentru 

comunitatea noastră şi anume reprezentanţii noştri în unităţile de învăţământ, şi pentru că 

învăţământul este extrem de important pentru generaţiile care vin după noi, aş dori să fac 

o propunere, eu, din păcate nu voi putea face parte din consiliul de administraţie al nici 

unei unităţi de învăţământ, dat fiind poziţia mea de şef de secţie Clinică de cardiologie 

sunt în incompatibilitate cu orice activitate managerială, conform legii sănătăţii pe care 

doresc să o respect, ca atare, vă rog să nu mă  nominalizaţi în nici unul din consiliile de 

administraţie. Dar pentru că sunt conştientă şi cred în rolul educaţiei în formarea 

generaţiilor viitoare, doresc să vă propun să acceptaţi să donez indemnizaţia mea de 

consilier şi toate veniturile din această activitate, pentru a se constitui un fond pentru 

premierea elevilor merituoşi. Este o dorinţă a mea, pentru că, consider că e bine să dăm, 

noi venim aici pentru că am demonstrat ceva în activitatea noastră de până acum şi e 

bine să dăm, să oferim ceva comunităţii, este o dorinţă pe care mi-o exprim, dacă există 

posibilitatea tehnică, v-aş ruga să ţineţi cont, poate acest exemplu se poate urma şi de 

către alţii, să constituim un fond care să se distribuie unui elev merituos de la secţia 

română, unui elev merituos de la secţia maghiară, care după un an de colectare, pe baza 

analizei performanţelor şcolare de către consiliile de administraţie ale celor două unităţi 

de învăţământ pe care le putem decide, să fie folosit pentru premierea acestor elevi. 
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Dl. consilier Bakos: - din păcate, în mod direct nu puteţi, dar după ce ridicaţi 

indemnizaţia de şedinţă puteţi să o îndreptaţi la caseria instituţiei la care doriţi şi puteţi 

să o faceţi sau chiar şi în public la sfârşitul fiecărui an. Au mai fost precedente în 

consiliu şi de asta vă spun în mod hotărât, că se poate că şi alţii s-au gândit la acest lucru. 

Dl. consilier Bălaş: - după cum unii dintre dvs. probabil ştiu, alţii nu, una 

dintre dorinţele pe care mi le-am manifestat în public este aceea de a deschide curţile 

şcolilor. Vorbesc despre acest subiect pentru că azi e vorba despre învăţământ. În acest 

sens am făcut o cerere către dl. Horaţiu Lobonţ la data de 1 septembrie 2016, prin care 

solicitam o întâlnire între directorii de şcoli – consilieri locali – reprezentanţi ai 

primăriei. De ce? Pentru a identifica  problemele pentru care nu se pot deschide unele 

curţi ale şcolilor, de ce unele sunt deschise şi altele închise. Am mai vorbit şi cu 

reprezentanţi ai Poliţiei locale, pentru că cred că la o asemenea întâlnire, mai ales dat 

fiind faptul că una dintre problemele pe care le ridică şcolile  este cea de securitate, să fie 

prezenţi şi membri ai Poliţiei. Aştept cu interes şi am luat cuvântul acum pentru a fi 

înregistrată solicitarea mea şi la şedinţa de plen, să facem această întâlnire. Ea încă nu a 

avut loc, cererea mea a ajuns şi în atenţia Inspectoratului Şcolar Judeţean şi cred că a 

ajuns şi la dl. Someşan care am înţeles că ar avea pârghiile necesare pentru a convoca o 

asemenea întâlnire.  

După cum ştim, copiii din oraş care au trecut de vârsta toboganelor şi  

hintelor, nu au unde să se joace, iar curţile şcolilor sunt un spaţiu propice pentru 

petrecerea timpului liber, toţi ne plângem că tinerii de astăzi stau pe tablete şi 

calculatoare, dar trebuie să luăm în considerare şi faptul că ei nu prea au terenuri de 

joacă, terenuri sportive unde să-şi petreacă timpul liber. Singurele astfel de terenuri sunt 

la Week-end, pe bani, iar altele sunt cam puţine. Este adevărat că sunt unele curţi ale 

şcolilor dechise.  Trebuie să vedem aceste curţi ale şcolilor de ce s-au deschis şi restul nu 

pot fi dechise. 

Dl. consilier  Peti: - aşa cum v-am obişnuit, trebuie să spun în limba maghiară 

iar apoi în limba română. Consider că educaţia nu se poate rezuma numai la sloganuri 

care sună foarte bine,  dar fără esenţă şi conţinut. Noi ne-am făcut datoria, chiar cred că 

am făcut un pas extraordinar şi am arătat o unitate în acest sens când la şedinţa trecută 

am aprobat toate fondurile necesare pentru desfăşurarea unui proces didactic de calitate. 

Am aprobat toate sumele necesare pentru a crea condiţii propice pentru sistemul de 

educaţie din Tîrgu Mureş, chiar am făcut şi am adoptat idei inovatoare cum sunt tablele 

inteligente şi alte dotări ale acestor unităţi şcolare, dar din păcate am uitat de un aspect 

foarte important, fiecare unitate are nevoie de o conducere, conducere care este primul 

responsabil de a cheltui eficient şi exact cu destinaţia care trebuie, aceste fonduri. De 

aceea am considerat, deoarece de o săptmână a început anul şcolar nou, să convocăm 

această şedinţă extraordinară, să alegem conducerea unităţilor de învăţământ. Aşa cum 

v-am amintit, am dat dovadă şi un exemplu elocvent cum ar trebui să funcţionăm, pentru 

că am avut mai multe şedinţe, mai multe întâlniri şi din 34 de unităţi şcolare, am ajuns la 

compromis sau la înţelegere pentru 29. Cred că este un bun exemplu care trebuie urmat 

şi în viitor. Propunerea mea este să dăm dovadă din nou de înţelegere şi înţelepciune, să 

fim un exemplu pentru comunitatea tîrgumureşeană, să amânăm cele cinci unităţi de 

învăţământ până la şedinţa următoare pentru că sunt convns că vom ajunge la o 

înţelegere şi să aprobăm deocamdată cele 29 de unităţi unde am ajuns la înţelegere, să se 

consemneze şi în procesul verbal, şcolile unde nu am ajuns la înţelegere sunt… 

Dl. consilier Bakos: - domnule Peti, încă nu suntem la faza aceea. Nu am 

votat ordinea de zi, s-ar putea să nu treacă, am luat act de importanţa momentului, 

urmează să votăm ordinea de zi şi vă rog punctual să reveniţi în momentul în care 
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discutăm. Domnule Matei, vă rog dacă aveţi ceva nu legat de tema consiliilor de 

administraţie în scoli, pentru că urmează să votăm ordinea de zi şi abordăm discuţia 

conform procedurilor şi atunci puteţi reacţiona şi dvs. Dacă aveţi alt  subiect de interes 

public în afară de ordinea de zi. Nu. Mulţumesc.  

Am ascultat luările de cuvânt înainte de ordinea de zi, procedural vă rog să 

votaţi dacă sunteţi de acord cu ordinea de zi a acestei şedinţe care cuprinde un singur 

punct. 

Cine este pentru? – 23 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine?  - 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  numirea în calitate de reprezentanţi ai Consiliului 

Local Municipal Tîrgu-Mureş, cu atribuţii aferente în consiliile de administraţie ale 

unităţilor de învăţământ din municipiul Tîrgu Mureş în anul şcolar 2016-2017  

Dl. consilier  Bakos: - am aici o mică nedumerire, nu prea mare, dat fiind 

nebunia de la şedinţa anterioară, noroc că dl. Peti a luat primul cuvântul, că are şi primul 

amendament şi UDMR a depus atât prima variantă de text  şi aici nu am dubii, deci, 

primul subiect discutat va fi propunerea d-lui Peti. Să vedem dacă sunt şi alte propuneri. 

Acum vă rog, domnule Peti, pentru procesul verbal, spuneţi încă o dată cele cinci unităţi 

de învăţământ care se pare că nu am găsit, fie nu sunt suficiente persoane, fie sunt prea 

multe. Care sunt acelea care propuneţi să nu le discutăm astăzi. 

Dl. consilier Peti: - nr. crt. 8 – Şcoala Gimnazială „Alexandru Ioan Cuza”, 16 

– Liceul Bolyai, 19 – Liceul Vocaţional „Mihai Eminescu”, 22 – Şcoala Gimnazială  nr. 

7 şi 34 - Liceul Romano Catolic. 

Dl. consilier Matei: - întrucât am constatat că pot exista şi confuzii în ceea ce 

priveşte funcţionarea acestor consilii de administraţie din unităţile de învăţămât, aş dori 

să fac câteva precizări, ca să fie clar de ce este necesar ca astăzi sau cât de urgent, aceşti 

reprezentanţi să se găsească în consiliile de administraţie ale şcolilor. In primul rând, 

această activitate ne aparţine, nu este retribuită şi ţin să amintesc, un consilier, la un 

moment dat poate să facă parte din 4 sau 5 consilii de administraţie, dar trebuie să ţină 

cont că, prezenţa în aceste consilii de administraţie trebuie onorată. Şedinţele consiliului 

de administraţie la şcoli de organizează lunar sau ori de câte opri este nevoie. Ce 

înseamnă asta, ori de câte ori este nevoie? Apar în anumite perioade ale anului situaţie în 

care există 3 sau 4 şedinţe extraordinare, cum este şi cea de azi, în care trebuie să se ia o 

decizie care nu permite amânare. În general, pentru licee şi gimnazii aceste consilii de 

administraţie se organizează la aceeaşi oră şi dată pentru cazurile de excepţie. Or, nu văd 

cum un consilier poate să fie în acelaşi moment în cinci locuri, dar măcar la şedinţele 

ordinare, ceea ce nu s-a întâmplat  până acum, din păcate, pot să spun că am  fost şi am 

avut şi eu reprezentanţi în consiliul de administraţie al liceului pe care îl reprezint, 

consilierii nu prea au fost prezenţi. În momentul în care s-au întocmit şi s-a făcut această 

repertizare, trebuie să se ţină seama şi trebuie să luăm o decizie întrucât în etapa imediat 

următoare este planificată o activitate importantă - concursul pentru ocuparea posturilor 

de directori, în care consiliile de administraţie au un atribuit sau o sarcină specială – cea 

de a numi membri în comisiile de examen. De aceea, trebuie, ca pe cât posibil cât mai 

urgent problema să fie rezolvată.  

În legătură cu deschiderea porţilor pentru curtea şcolară. Domnule coleg, 

porţile sunt deschise, a început anul şcolar, nu ştiu, numai un om care nu gândeşte ţine în 

acest moment poarta închisă, că elevii trebuie să intre şi să iasă din curtea şcolii. 
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Problema este alta, trebuie identificate unităţile de învăţământ care nu au bază sportivă 

corespunzătoare sau terenuri corespunzătoare unde copiii ar putea la un moment dat dacă 

doresc sâmbăta, duminica să desfăşoare activităţi sportive. Şi acolo să intervenim, puţine 

sunt, cred, la număr, şi acolo să intervenim  să se ia măsură urgentă să se repare aceste 

curţi, iar intrarea  

Dl. consilier Bakos: - domnule Matei, îmi cer scuze, aţi depăşit mult timpul. 

Vă mulţumim pentru cuvânt. 

Dl. consilier Bălaş: - voiam să spun altceva, dar acum trebuie să-i dau o 

replică d-lui Matei, aş fi foarte fericit, domnule Matei, dacă nu aţi folosi metafore gen 

„oameni cu mitea îngustă”, pentru că dacă e să ne luăm la băşcălie o să vă întrec mult, că 

sunt campion mondial la băşcălie. Cumva m-aţi făcut un om cu mintea îngustă, probabil 

aşa e, nu ştiu, o să vedem.  

Eu mă refeream la deschiderea curţilor şcolilor după-mesele şi în week-end 

când majoritatea sunt închise. Asta pentru clarificare. Ce voiam să spun de fapt, cred că 

nu ar fi de bun augur să amânăm cinci consilii de administraţie ale unor şcoli sau şase 

câte sunt la număr, după cum a spus dl. Peti, pentru că noi am făcut această şedinţă 

extraordinară tocmai pentru a salva învăţământul din situaţia grea în care se află şi că 

aceste licee nu au conduceri. Noi am făcut şi ne-am grăbit să facem această şedinţă 

extraordinară pentru anumite consilii de administraţie. Eu cred că putem sta aici, votăm 

pe buletine de vot, facem tot ce trebuie ca toate şcolile să aibă consilii de administraţie 

începând de astăzi. Aşa este normal. Că altfel puteam să nu mai facem şedinţă 

extraordinară şi tocmai UDMR a convocat această şedinţă şi văd că dl. Peti acum solicită 

amânarea. Eu de exemplu, vreau să mă retrag de la una, să fiu la cealaltă, deci se pot 

vorbi anumite aspecte şi cred că ar trebui să le votăm astăzi pe toate. 

Dl. consilier Bakos. – ideea d-lui Peti a fost ca să nu politizăm acest lucru 

deosebit de important dat fiind faptul că a fost o propunere în regim de urgenţă a 

UDMR-ului, mi s-a părut logic să nu facem dezbateri şi polemici, dat fiind importanţa 

problemei. Stăm, discutăm şi atât. Aici nu e nimic politic, e important ca aceste şcoli să 

funcţioneze, dar era doar o replică. 

Dl. consilier Papuc: - în primul rând vreau să urez La mulţi ani! colegului 

nostru  Pavel Dumitru. Dacă săptămâna trecută am avut comisie juridică, am avut două 

şedinţe ale comisiei de buget, am stabilit, am făcut buletine de vot pentru astăzi, acum eu 

zic că putem proceda la vot şi dacă totuşi nu ne înţleege aici în plen, eu propun să facem 

o pauză de cinci minute, ne înţelegem poate ne mai retragem de aici de acolo şi dacă ne 

retragem, de exemplu, eu pot să mă reetrag de la una să nu fie probleme, dl. Bălaş la fel, 

fiecare cred că putem înţelege în cinci munite ca să putem proceda la vot dacă tot am 

făcut toată procedura aceasta, cu buletine de vot, etc, lucru pe care l-am stabilit de altfel 

în comisiile de specialitate. Comisia de buget asta a stabilit: să se facă buletine de vot 

unde sunt probleme şi să rezolvăm problema astăzi. 

Dl. consilier Bakos: - urmează atunci să procedez conform uzanţelor în sensul 

că nu scrie şi aştept executivul, regulamentul să-l actualizm conform noilor doleanţe ale 

consiliului.  Cutuma este: dacă se solicită pauză, se opreşte tot şi facem pauză. Nu 

discutăm propunerea d-lui Peti fiindcă el are primul amendament.  Dacă s-a solicitat 

pauză, stimaţi colegi, vă întreb dacă sunteţi de acord. Supun la vot cine doreşte pauză. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? – 5 voturi  (Benedek Th., Dumitru P., Matei D., Fărcaş 

I., Miculi V.) 

Cine se abţine?  - 

Luăm o pauză de cinci minute. 



 5 

 

Dl. consilier Bakos: - s-a terminat pauza, sper că a fost un sfetnic bun, 

oamenii s-au lămurit care sunt opiniile oficiale şi cele neoficiale, eventual. Conform 

procedurilor,  trebuie să supun la vot propunerea iniţială din partea executivului. 

Varianta din mape o supun la vot, eventual completăm numele, dar sper că nu, pentru că 

sunt diverse amendamente ulterioare. Varianta d-lui Lobonţ. E o variantă nemodificată. 

Urmează varianta d-lui Peti.  Nu s-a solicitat amânarea, e varianta d-lui director care a 

fost amendantă de dl. Peti. Dacă suntem pentru varianta cu 34 de şcoli, e varianta din 

mape fără amendamentul d-lui Peti. La această variantă urmează să facem buletine de 

vot pentru acele poziţii în care nu apar nume. Eu sper că nu trece, în sensul că le-am mai 

modificat pe parcurs în comisii.  Varianta nu conţine opiniile noastre, este varianta d-lui 

director, a executivului. 

Cine este pentru? – 5 voturi (Bratanovici C., Matei D.,  Ceană D., Todoran R., 

Miculi V.) 

Cine este împotrivă? – 15 voturi 

Cine se abţine?  - 3 abţineri (Benedek T., Fărcaş I., Dumitru P.) 

Această variantă nu a trecut. 

Urmează varianta propusă de dl. Peti care coincide cu cele din comisii, mai 

puţin acele pozitii – cinci la număr, în care în comisii nu am apucat să stabilim; ori sunt 

prea puţini ori prea mulţi. Dacă trece varianta d-lui Peti, atunci se elimină de pe listă 

acele cinci poziţii enumerate de dânsul şi pentru procesul verbal o să dau citire fără 

aceste cinci, cu numele persoanelor nominalizate în diverse comisii. Asta, dacă trece 

varianta d-lui Peti. Dacă nu trece, urmează să discutăm fiecare şcoală una după alta. 

Dl. consilier Bălas: - am o întrebare, am mai discutat zilele acestea, şi există 

două interpretări la un paragraf, pe dl. secretar vreau să-l întreb, ce interpretare dă, e 

vorba de Ordinul Ministrului Educaţiei, şi la punctul  a  spune persoanele care pot fi 

numite în aceste consilii de administraţie şi sunt înşiruite: trei cadre didactice - inclusiv 

directorul unităţii de învăţământ, doi reprezentani ai părinţilor, primarul sau un 

reprezentant al primarului, un reprezentant al consiliului local. Unii spun că prin această 

formulare se dă prilejul ca în consiliul de administraţie să nu ajungă doar consilieri 

locali, ci şi reprezentanţi ai consiliului local. Adică noi putem numi şi persoane care nu 

sunt consilieri locali? Asta este întrebarea mea.  

Dl. secretar Mureşan: - am mai auzit întrebarea acum câteva minute. De 

reţinut faptul că primarul într-adevăr îşi poate desemna reprezentanţi ai primarului, doar 

că acei reprezentanţi ai  primarului fac parte din executiv, fac parte din aparatul propriu. 

Dvs. în calitate de consilieri locali trebuie să mandataţi ca şi consiliu local, un 

reprezentant din rândul dvs. Deci,  cel care este mandatat  trebuie să aibă calitate de 

consilier local. Eu aşa înţeleg textul de lege dacă-l interpretez în paralel cu cel al 

reprezentantului primarului. Primarul fiind executivul, persoana desemnată de el să 

reprezinte, trebuie obligatoriu să facă parte din executiv. Dvs. puteţi desemna un 

reprezentant al consiliului local, dar printr-o interpretare similară acel reprezentant 

trebuie să aibă calitatea de consilier local.  

Dl. consilier Papuc: - dacă amendamentul d-lui Peti va trece, atunci eu 

consider că procedural, dacă nu mai sunt şi alte suprapuneri pe altundeva, să supunem la 

vot întregul material fără acele cinci şcoli, nu fiecare bob cu bob. Acesta este punctul 

meu de vedere. 

Dl. consilier Bakos: - este posibil, numai să se ştie cine la care este. 

Dl. consilier Papuc: - au fost discutate în comisie şi s-a ajuns la o concluzie, 

deci, fără cele cinci dacă va trece amendamentul d-lui Peti. 
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Dl. consilier Bakos: - nu este cazul să se voteze, tocmai, nici nu am propus 

acest lucru. Să dau citire eventual, cine la ce şcoală, dar s-ar putea, fiind în consens, să 

apară din procesul verbal şi să ajungă la cunoştinţa opiniei publice. 

Dl. consilier Todoran: - în ce priveşte Liceul cu program sportiv „Szasz 

Adalbert”, aş dori să mă retrag. 

Dl. consilier Bakos: - am înţeles. Figurează printre cele cinci, domnule Peti?  

Dl. consilier Peti: - da.  

Dl. consilier Bakos: - am înţeles. Atunci rămân patru. Erau şase  şi rămân 

cinci. Acum sunt cinci. 

Dl. consilier Bălaş: - şi eu am anunţat că mă retrag de la Gimnaziul Al. Ioan 

Cuza şi trec la scoala Gimnazială Bălcescu unde am înţeles că era o poziţie vacantă. 

Dl. consilier Bakos: - până la urmă au fost şase, am înţeles eu greşit, acum 

sunt cinci.  Cu modificările d-lui Bălaş se schimbă ceva?  Da, rămân patru. 

Cu acest amendament că discutăm de o listă fără aceste patru şcoli, vă rog să 

votaţi. Cu amendamentul lui Peti care se modifică,  din şase, dat fiind cele două 

propuneri a scăzut la patru. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bălaş R., Hermann M., Gyorfi J.) 

Cine se abţine?  - 1 abţinere (Furo J.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi o abţinere. 

În cazul a 30 de şcoli avem consilii de administraţie  votate, urmează ca în cel 

mult 10 zile să se clarifice şi la celelalte instituţii de învăţământ. 

Vreau să vă prezint şi eu o altă situaţie, nu vreau să deschid discuţii lungi şi 

inerte. Eu am fost puţin surprins, dacă UDMR-ul a propus consilii de administraţie la 

şcoli, aparent,  cel puţin după vehementa discuţiilor de pe facebook şi în presă,  credeam 

că o să apară şi consiliile de administraţie  de la  cluburile sportive cu care avem 

contract. Am înţeles că arde undeva şi nu apare lista. Domnule Maior, vă rog pentru data 

viitoare să apară această listă, că data trecută  ne-a luat o jumătate de oră  această temă şi 

ar fi fost o posibilitate să discutăm şi acest aspect. Nu dau vina pe dvs. am zis că 

administraţie,  să o facem în comisii, mai rar în plen, să sperăm că discutăm şi acest 

lucru la şedinţa  viitoare, sper că nu am greşit cu nimic astăzi. 

Dacă nu mai sunt luări de cuvânt, eu consider şedinţa încheiată. 

 

  Nemaifiind alte discuţii, lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local se 

încheie.   

 

 

 

 

dl. Bakos Levente – preşedinte de şedinţă _________________________ 

 

dl. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş __________ 

 

 

 

 

 
 


